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en la meua intervenció en aquestes Corts per a exposar les 
línies principals del departament .
 No està fet el pla de mobilitat, cosa que –deia fa un mes– 
ens posava en una situació molt complicada per a poder 
accedir als fons europeus i que resulten bàsics per a poder 
finançar esta infraestructura incomplida durant més d’una 
dècada en la província de Castelló, perquè vullc recordar que 
tota la connexió havia d’estar acabada en l’any 2010 . Estem 
en l’any 2015 .
 Ens hem trobat, per tant, amb un altre brindis al sol que 
va fer el Partit Popular; a més, arran de la meua intervenció 
davant el ple, des del Partit Popular es va respondre que no 
tenia sentit redactar el pla de mobilitat fins que s’incloguera 
el Tram entre els projectes a enviar a Brussel·les, i a més que 
s’havien preparat els plecs per a licitar el traçat . Anem per 
parts .
 L’anterior Consell hauria de saber que l’aprovació d’un 
pla de mobilitat urbana sostenible metropolità és necessària 
per a accedir als fons Feder i que la redacció no es fa d’un dia 
per a un altre sinó que necessita d’una tramitació completa, 
amb informació pública, audiència institucional, avaluació 
ambiental estratègica, etcètera, és a dir, molts mesos de 
treball i de negociació .
 I d’altra banda, allò que l’anterior firma havia presentat 
eren els plecs per a la redacció dels projectes constructius 
en el traçat entre l’estació Adif i la ronda sud de Castelló, és 
a dir, ni arribaven a Almassora i molt menys a Vila-real o a 
Borriana .
 Els plecs –que és una documentació interna– dels que 
parlava l’anterior firma es quedaven en la ronda sud de 
Castelló, mentre que no n’hi havia cap plec per a poder 
traure a licitació la redacció dels projectes de construcció 
fins a Almassora, Vila-real o Borriana.
 Senyoria, a Brussel·les cal anar amb els papers ben fets i 
complets per a poder obtindre finançament. I ací, l’anterior 
Consell no havia ni començat a redactar un pla de mobilitat 
urbana sostenible metropolità ni tampoc havia fet un estudi 
de viabilitat de l’actuació ni, per últim, havia tret a licitació 
cap projecte constructiu .
 Tot això junt suposa que a partir de paraules… sinó que 
cal treballar sobre realitat pura i dura .
 A la vista de com ens han deixat les coses, no tenim 
garantida la possibilitat d’accedir a finançament europeu per 
al Tram en aquest programa operatiu .
 No obstant això, des de la conselleria vullc reiterar la 
nostra aposta pel transport públic i anem a treballar pel 
transport públic .
 Moltes gràcies . (Aplaudiments)

(Ocupa la presidència el president, senyor Enric Morera i 
Català)

El senyor president:

 Moltes gràcies, consellera .
 A continuació, la pregunta número 70 formulada per la 
diputada Isaura Navarro al conseller d’educació .
 Quan vullga .

La senyora Navarro Casillas:

 Gràcies, senyor president .
 Conseller, el jutjat d’instrucció número 3 de València està 
investigant el possible frau a les arques públiques a través 
del pagament a determinats centres concertats d’hores no 
concertades i per deu alliberats de la patronal de l’escola 

concertada de les patronals Feceval i Escuelas Católicas 
Comunidad Valenciana, una investigació que per cert naix 
d’una denúncia de Compromís davant la fiscalia.
 Ara, ¿què sabem? Que mentre la intervenció realitzava 
informes –com el del 2013– en els quals s’advertia del 
pagament d’estes hores en excés a determinats centres 
concertats, la conselleria no feia res; que n’hi ha hagut un 
menyspreu a la legalitat; que quan Compromís presentà 
denúncia davant la fiscalia i s’obri esta investigació, i 
acudeixen a la conselleria d’educació a recaptar les dades 
i demanar la col·laboració a la que la conselleria està 
obligada, la conselleria no col·labora com cal i no remet tota 
la documentació que se li demana .
 Ara, el procés està en mans del jutjat, se succeïxen 
les declaracions i les il·legalitats són manifestes: «Juan 
José Villanueva Aguilar, director pedagógico de Escuelas 
Católicas Comunidad Valenciana; Julio Antonio Longares, 
secretario autonómico de Escuelas Católicas Comunidad 
Valenciana; Jennifer Tortajada Decornoy, abogada del 
departamento jurídico de Feceval; Rafael Rodrigo, contable 
de Feceval; Teófilo Peña, presidente de la Federación 
Católica de Asociaciones de Padres de Alumnos de Valencia; 
Juan José López Marinas, abogado-director del departamento 
jurídico de Feceval» .
 Estos són alguns noms dels alliberats de les dues 
patronals pagats com a docents per la conselleria d’educació 
de manera totalment il·legal perquè el concepte no existix, 
sense empar en cap acord. Això pot significar des del 2008 
la xifra de 2 .098 .877 euros . Ara, estes persones hauran de 
declarar davant del jutjat i explicar-se .
 Però –com dia–, també, n’hi ha centres concertats que 
han facturat en hores en excés i han cobrat eixes hores en 
excés, més enllà de les concertades .
 La gent té dret a saber si s’ha donat cobertura al pagament 
il·legal de nòmines . S’han destinat fons públics que haurien 
d’haver anat a l’ensenyament públic, a altres finalitats. ¿Des 
de quan?
 Açò, senyories, no és lliure elecció de centres; açò és 
delinqüència organitzada, açò és malversació, prevaricació 
(aplaudiments), frau de subvencions, falsedat documental .
 Senyor conseller, és necessària la col·laboració de la seva 
conselleria per a arribar al fons de l’assumpte .
 Parlen, segons l’informe d’intervenció, en un curs de 
3 .101 .839 euros que multiplicat en una extrapolació a set 
anys donarien 21,100 milions d’euros . L’informe pericial 
encarregat a la intervenció manifesta que la comissió 
delegada del consell d’hisenda sota el govern anterior no ha 
aportat tota la documentació . Com dia, falta de col·laboració 
amb la justícia .
 Senyor conseller, s’han d’implementar els mecanismes 
perquè açò no passe hui i no passe mai demà; s’han 
de millorar els controls; els programes informàtics; la 
no-eliminació de l’històric per a impedir –com dia– totes 
estes irregularitats i que quan se donen se detecten, un 
programa informàtic que no permeta introduir hores que 
no estan concertades, senzillament; i, naturalment, depurar 
responsabilitats .
 Per tot això jo li pregunte: ¿quines accions està duent a 
terme la seua conselleria per a garantir la total col·laboració 
en la investigació judicial que se seguix relativa a alguns 
centres d’educació concertada?

El senyor president:

 Moltes gràcies, senyora diputada .
 A continuació, per a respondre l’honorable conseller .
 Quan vullga .
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El senyor conseller d’Educació, Investigació, Cultura i 
Esport:

 Gràcies, president .
 Gràcies, diputada .
 Efectivament, –com ha explicat la il·lustre senyoria– 
s’han obert diligències prèvies que pretenen determinar si 
n’hi ha fets que podrien ser constitutius de delicte, i quins 
serien els seus presumptes autors en relació als pagaments 
realitzats en els darrers anys en alguns centres concertats .
 Em pregunta quines accions s’estan duent a terme per tal 
de col·laborar amb la justícia, i la primera és que jo mateix 
com a conseller, com a conseller competent, vaig signar 
l’autorització a l’advocacia general de La Generalitat per 
a personar-nos, per a personar-se com a acusació particular 
i en defensa dels interessos de La Generalitat que són els 
interessos dels valencians i les valencianes .
 I més enllà d’eixa acusació particular, que pensem que 
havíem de fer per tal de defensar els interessos de totes i tots, 
naturalment –i com no podia ser d’una altra manera– estem 
col·laborant absolutament amb tots els òrgans jurisdiccionals 
i amb la intervenció també de La Generalitat per a posar a la 
seua disposició –i ja n’hem posat i ho continuarem fent així 
ens ho requerisquen– tota la informació que ens demanden . 
I això és el que estem fent, posant absolutament tota la 
informació i, evidentment, col·laborant el màxim amb la 
justícia i amb els diferents òrgans .
 És per eixe motiu que, donat que n’hi ha un procediment 
obert i n’hi ha una investigació i un procediment penal 
obert, no em correspon a mi com a conseller fer valoracions 
al respecte però sí, evidentment, col·laborar i continuar 
col·laborant de la manera que ho estem fent, amb tota la 
predisposició evidentment perquè s’han de conéixer i hem 
de predisposar-nos a col·laborar amb la justícia tant com ells 
ens requerisquen i més .
 El que queda clar, i és que també ho deia vosté en la 
seua part de justificació de la pregunta, és que més enllà 
d’aquestes dos mesures, de col·laborar, efectivament, i de 
forma totalment directa amb la justícia i haver-nos personat 
en la causa, el que queda clar és que farem tot el que siga 
necessari, tot el que siga necessari, per a garantir que en les 
nostres actuacions, aquelles que vinguen del nostre mandat, 
no es produïsquen cap, ninguna de les accions que puguen 
ser il·legals o alegals, i per tant farem tot el possible perquè 
totes, totes, absolutament totes les actuacions que tinguem 
dins del nostre àmbit siguen totalment ajustades a la legalitat .
 Gràcies . (Aplaudiments)

El senyor president:

 Moltes gràcies, senyor conseller .
 La següent pregunta, la 66, formulada per la il·lustre 
diputada Maria Josep Ortega, a la consellera de Sanitat, per 
un temps màxim de quatre minuts .
 Quan vosté vullga .

La senyora Ortega Requena:

 Bona vesprada .
 Gràcies, senyor president .
 Senyora consellera, si la pregunta que ha realitzat abans 
el senyor Subías dia que era de les més vergonyoses sobre 
la gestió dels darrers anys, no sé jo la que vaig a fer-li jo si 
pot comparar-se o no . I és sobre la gestió de la sanitat en la 
Ribera .
 La sanitat en la Ribera està gestionada actualment 
pel grup empresarial Ribera Salut, que està format per la 
companyia nord-americana Centene Corporation i el Banc 

de Sabadell . Una concessió que ja va ser rescatada amb 
diners de tots els valencians i les valencianes l’any 2003, 
costant-nos la brometa pagar-los entre indemnitzacions i 
altres qüestions vora 69 milions d’euros .
 Després, encara damunt, se li van millorar les condicions 
augmentant el pagament per habitant de 250 a 571 euros 
anuals . Ara ja es paguen més de 670 euros per habitant de 
prima .
 Se’ls va ampliar el període de concessió de deu a quinze 
anys i se li va concedir la gestió de l’atenció dels 35 centres 
de salut de l’àrea . Una manera molt estranya de premiar 
el fracàs en la gestió i la declarada impossibilitat de poder 
complir les clàusules de la concessió .
 Però bé, el negoci els ha anat molt bé després del 
rescat amb diners públics . Adjudicacions de ressonàncies 
magnètiques en hospitals públics valencians i altres serveis a 
hospitals públics o expansió a Perú i altres països .
 Clar, així, amb este suport, deu donar gust muntar una 
empresa . Molts emprenedors segurament voldrien . . ., d’este 
país, no han tingut eixa sort .
 Fins i tot la Comissió Nacional de la Competència i el 
síndic de Comptes també han qüestionat l’evident tracte de 
favor a esta empresa .
 L’Organització Mundial de la Salut el 2006 va advertir 
que deixar en mans del sector privat la sanitat pública acaba 
sent més costós, prohibitivament complex i de vegades va en 
detriment de la qualitat, això va dir .
 Altres informes així ho corroboren, tot i els contrainformes 
que les mateixes empreses difonen de manera de publicitats 
en diaris, etcètera . El que no diuen, això sí, és que és a base 
de reduir personal i serveis . I si no que els ho pregunten als 
ciutadans de la Marina Alta o que les ressonàncies tinguen 
un 137% de sobrecost per la seua privatització .
 Tots els partits que estem ací ho sabem de sobra . El PP 
també perquè en alguns municipis han demanat acabar amb 
les concessions sanitàries, juntament amb la resta de partits .
 I així es van comprometre amb la ciutadania . En el cas de 
la Ribera, el 31 de gener de 2014 vam signar un document, 
que ho recordarà també el senyor Subías, comprometent-
nos que la gestió de l’àrea de salut de la Ribera i dels altres 
departaments torne a ser pública en el mínim temps possible . 
I això ho haurien de fer .
 És per això, senyora consellera, que li pregunte: quina 
va a ser la política, la de la conselleria de sanitat respecte a 
la renovació en la concessió de l’hospital de la Ribera que 
expira l’any 2018?
 Moltes gràcies .

El senyor president:

 Moltes gràcies, il·lustre diputada .
 A continuació, per a respondre, la consellera de Sanitat .
 Quan vullga .

La senyora consellera de Sanitat Universal i Salut 
Pública:

 Gràcies, senyor president .
 Disculpe que le dé la espalda, señora Ortega .
 Y gracias por su pregunta porque me ofrece la oportunidad 
de reiterar nuevamente en foro parlamentario lo que ya he 
podido expresar también en los medios de comunicación y en 
las numerosas reuniones que hemos mantenido desde el equipo 
de la conselleria con organizaciones sociales y con alcaldes .
 La concesión con el hospital de la Ribera finaliza en 
marzo de 2018 . Y, como usted sabe, no se va a renovar, 
porque el objetivo es devolver la sanidad a lo público, como 
venimos insistiendo desde el primer día .


